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6.5 Proposició del Grup Municipal de la CUP a favor  de crear una borsa de 

terres de regadiu. 
 
El secretari presenta la proposició del Grup Municipal de la CUP, de 15 de març de 
2014, que es transcriu a continuació: 
 
“Atès que el regadiu de Manresa, vinculat a la Sèquia i els seus ramals, té un gran 
valor paisatgístic, cultural, mediambiental, econòmic i educatiu. 
 
Atès que una part d’aquestes terres de regadiu resten sense treballar o es dediquen a 
cultius de secà. 
 
Atès que a Manresa hi ha persones i col·lectius interessades en accedir a terra de 
conreu i no ho aconsegueixen. 
 
Atès que a Manresa, les persones amb risc d’exclusió social i econòmica va creixent 
any rere any, i aquestes terres poden ser molt útils per a ajudar en l’obtenció de 
l’alimentació bàsica i per mantenir la cohesió social a la ciutat. 
 
Proposa: 
 
1. Que aquest Ajuntament realitzi un inventari de les terres de regadiu no cultivades o 
destinades a cultius de secà i, un cop fet, es publiqui i es difongui a les entitats 
potencialment interessades. 
 
2. Que aquest Ajuntament es responsabilitzi de la gestió i promoció de borsa de terres 
i faci d’interventor entre els propietaris d’aquestes terres i les persones i els col·lectius 
interessats en accedir a la terra de cultiu. 
 
3. Que aquestes dues actuacions es duguin a terme dins d’aquest mateix any 2014.” 
 
 
El secretari presenta l’esmena del Grup Municipal de CiU a la proposició 6.5 del Grup 
Municipal de la CUP, de 20 de març de 2014, la qual es transcriu a continuació: 
 
“Substituir el punt 1 dels acords per: 
 
1. Que aquest Ajuntament realitzi un inventari de les terres de regadiu no cultivades o 
destinades a cultiu de secà, i un cop fet es posi en contacte amb els propietaris de les 
terres i les entitats potencialment interessades per a l’aprofitament del territori agrari. 
 
Substituir el punt 2 dels acords per: 
 
2. Que aquest Ajuntament  es responsabilitzi de la promoció de la borsa de terres i faci 
d’interlocutor entre els propietaris d’aquestes terres i les persones i els col·lectius 
interessats en accedir a la terra de cultiu.” 
 
 
El senyor Adam Majó, president del Grup Municipal d e la CUP, diu que el 2009 
l’Ajuntament de Manresa va encarregar un estudi sobre el regadiu de Manresa, el qual 
es va presentar el 2010. Entén que se’l varen fer seus tots els grups municipals, així 



com l’equip de govern i, de fet, en el web de l’Ajuntament es pot consultar aquest 
estudi. 
 
Assenyala que entre les moltes propostes que es fan en aquest estudi, hi ha 
l’especificació que és necessària la intervenció pública per facilitar el mercat de terres. 
Diu que en aquests moments hi ha una part important de terres del regadiu de la ciutat 
que no estan cultivades o bé que es dediquen al secà, la qual cosa troba que és un 
malbaratament d’un bé tan preuat. 
 
Per això el seu grup fa dues propostes senzilles. D’una banda, que es faci una 
diagnosi per saber quines són les terres que no s’estan utilitzant per allò que estan 
destinades i, d’altra banda, que es facin gestions per posar a disposició de les moltes 
persones que voldrien tenir accés a les terres de regadiu perquè les puguin cultivar. 
Diu que l’Ajuntament hauria de fer el paper de mediació i agilització del mercat de les 
terres, de lloguer o de venda, no tant per facilitar que els que tenen terres puguin 
obtenir beneficis sinó per facilitar que no hi hagi cap tros de terra cultivable que no 
estigui efectivament destinat a això. 
 
El senyor Adam Majó comenta que l’equip de govern ha proposat unes petites 
modificacions, sobre les quals pensa que no devaluen el sentit de la moció tot i que sí 
que deixen una certa màniga ampla perquè facin de més o de menys. Per tant, 
apel·len a la responsabilitat de l’equip de govern i els donen, de nou, un altre vot de 
confiança –perquè diu que durant aquest mandat els n’han donat molts- per tal que 
apliquin la moció en el seu sentit més ampli. També diu que si no ho fan així, ho 
denunciaran o ho faran públic. 
 
 
El senyor Jordi Serracanta, regidor delegat de Medi  Ambient i Sostenibilitat,  
comença dient que si la CUP està fent tants vots de confiança a l’equip de govern deu 
ser perquè els estan complint tots, perquè sinó no els en farien tants. 
 
Diu que coincideixen plenament amb la defensa que es fa en la moció del regadiu i de 
l’activitat econòmica i els valors d’identitat, de paisatge i d’entorn natural que 
proporciona. Amb tot, han presentat l’esmena bàsicament perquè en el primer acord 
es diu que s’han de publicar i difondre les terres no cultivades i troba que amb això 
s’ha de tenir en compte la legalitat, perquè no es poden fer públiques les dades de 
caràcter personal dels propietaris. Comenta que cal modificar-ho i per això han 
proposat que es posin en contacte els propietaris de les terres i les entitats 
potencialment interessades en el seu aprofitament. 
 
Pel que fa al segon acord, demanen modificar el que es diu en la moció de la CUP 
sobre que l’Ajuntament ha de gestionar o fer d’interventor i proposen que es parli 
d’interlocució entre els propietaris i els interessats en accedir a la terra.  
 
Vol que consti que el document sobre el regadiu de la ciutat al qual la CUP ha fet 
referència no es va aprovar per Ple, encara que sí que és un document de treball que 
utilitza l’equip de govern. També és cert que està a la pàgina web i, per tant, és un 
element de treball per a la potenciació del regadiu. 
 
Per tot el que ha exposat, demana el vot favorable a l’esmena proposada per CiU. 
 
 
El senyor Joan Vinyes, portaveu del Grup Municipal d’ERC, manifesta que les 
diferències entre les dues propostes són mínimes i diu que és palesa la voluntat del 
seu grup municipal d’avançar en aquest aspecte. 



 
Troba que l’esmena de CiU proposa una diferència petita i diu que a vegades és 
complicat saber fins a quin punt l’Ajuntament no tan sols vol, sinó que pot gestionar 
terrenys privats. 
 
Tot i que estan a favor del fons de la moció de la CUP i l’haurien votat a favor, com 
que els sembla bé el matís que fa CiU en l’esmena perquè respecta la voluntat de la 
moció i, a més a més, el grup proposant hi està d’acord, el vot d’ERC serà favorable a 
l’esmena de CiU. Creu que d’aquesta manera se sumaran esforços per tirar endavant 
el projecte. 
 
 
La senyora Ruth Guerrero, regidora del Grup Municip al del PSC, diu que estan en 
la mateixa línia del que ha comentat ERC perquè estan d’acord que es creï una borsa 
de terres de regadiu i perquè també troben que és més votable l’esmena de CiU, 
bàsicament per les competències que té l’Ajuntament i per la protecció de dades.  
 
Diu que la voluntat hi és, i el més important és el fet que l’Ajuntament posi en contacte 
els propietaris amb la gent interessada i que faci d’intermediari per afavorir que 
realment hi ha un benefici per a la ciutat amb la utilització d’aquestes terres. Com que 
veuen que amb l’esmena es compleix l’objectiu de la moció de la CUP, diu que el PSC 
votarà a favor de l’esmena de CiU. 
 
 
En no haver-hi més intervencions, l’alcalde sotmet a votació l’esmena del GMCiU 
a la proposició 6.5 del GMCUP, i el Ple l’aprova pe r unanimitat dels 24 membres 
presents, i, per tant, es declara acordat: 
 
“Atès que el regadiu de Manresa, vinculat a la Sèquia i els seus ramals, té un gran 
valor paisatgístic, cultural, mediambiental, econòmic i educatiu. 
 
Atès que una part d’aquestes terres de regadiu resten sense treballar o es dediquen a 
cultius de secà.” 
 
Atès que a Manresa hi ha persones i col·lectius interessades en accedir a terra de 
conreu i no ho aconsegueixen. 
 
Atès que a Manresa, les persones amb risc d’exclusió social i econòmica va creixent 
any rere any, i aquestes terres poden ser molt útils per a ajudar en l’obtenció de 
l’alimentació bàsica i per mantenir la cohesió social a la ciutat. 
 
Proposa: 
 
1. Que aquest Ajuntament realitzi un inventari de les terres de regadiu no cultivades o 
destinades a cultiu de secà, i un cop fet es posi en contacte amb els propietaris de les 
terres i les entitats potencialment interessades per a l’aprofitament del territori agrari. 
 
2. Que aquest Ajuntament  es responsabilitzi de la promoció de la borsa de terres i faci 
d’interlocutor entre els propietaris d’aquestes terres i les persones i els col·lectius 
interessats en accedir a la terra de cultiu. 
 
3. Que aquestes dues actuacions es duguin a terme dins d’aquest mateix any 2014.” 
 


